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Protokoll 3/2025 

fört vid Kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskotts 
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Ledamöter Anders Österberg (S) Ordförande 
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Åsa Lindhagen (MP) 
Jonas Nilsson (M) 
Maria-Elsa Salvo (S) ersätter Karin Wanngård (S) 
Johan Paccamonti (M) ersätter Jan Jönsson (L) 
 

Ersättare Jonas Naddebo (C) 
 

Övriga närvarande Susanne Tiderman Tjänsteman 
Jonas Claeson Tjänsteman 
Anna-Karin Grenninger Biträdande kanslichef 
Fredrik Jurdell Stadsdirektör 
 

Justerare Anders Österberg, Christofer Fjellner 
 

Datum för justering 2025-03-26 
 

Paragraf §§1-7 
 

Sekreterare Kerstin Tillkivst 
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§ 1 
Justering  
Vice ordföranden Christofer Fjellner (M) utses att tillsammans med 
ordföranden Anders Österberg (S) justera dagens protokoll. 
Justering sker den 26 mars 2025.  
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde 
den 19 februari 2025 är justerat. 
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§ 3 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen 2025  
KS 2025/201 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för februari 2025 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarrådet Fjellner (M) gör följande särskilda uttalande. 

Förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och systematiskt 
med att ändra den tidigare ekonomiska politiken och bromsa 
den omfattande skuldutvecklingstakt som Socialdemokraterna 
hade satt igång. Det var ett krävande och omfattande arbete 
som tog tid att genomföra. 
  
Det var därför glädjande att årsredovisningen för 2022 
bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022. Det var första gången sedan 2010 som 
skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade också att inriktningsmålet i budgeten för 2022: 
”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden”, 
uppfylldes helt. 
  
Tyvärr ser vi hur S-styret återgår till en överbudspolitik med 
ökade kommunala nettoinvesteringsvolymer för koncernen, 
vilket innebär att vårt arbete under den förra mandatperioden 
omintetgörs. Det spelar naturligtvis roll hur kommunala 
investeringar finansieras, den omfattande lånefinansieringen 
får effekter på stadens ekonomi då utfallet för finansiella mål 
påverkas. 
  
Kommunkoncernen externa upplåning ökade under 2023 med 
knappt 6,5 mdkr jämfört med föregående år. År 2024 ökade 
den med ytterligare drygt 10 mdkr. Det innebär att stadens 
upplåning har ökat med över en miljon kronor i timmen under 
hela året. I den finansiella månadsrapporten för februari 2025 
har den externa upplåningen ökat med ytterligare 1 552 mnkr 
sedan januari. På grund av den höga upplångstaken har 
Socialdemokraterna tvingats att höja ramen för extern 
upplåning två gånger på kort tid. 1 januari 2024 höjdes den 
med 10 mdkr till 90 mdkr, och 1 december 2024 höjde man 
ramen ytterligare till 110 mdkr. 
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Vi konstaterar också att räntekostnaderna är mycket höga. 
Högre räntenivåer i kombination med en ökande skuld 
innebär följaktligen att stigande räntekostnader snabbt blir en 
betydande kostnadspost i stadens budget samt belastar 
stadens bolag. 
  
Vi är mycket oroade över den höga skuldsättningen. Mot 
bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att minska 
stadens skuld och bedriva en långsiktigt hållbara ekonomisk 
politik. Detta kräver prioriteringar och effektiviseringar av 
oss politiker i Stockholms stad, såväl som en långsiktigt 
hållbar finansiering av välfärdsåtagandet. 

  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 mars 2025 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1957743 (Godkänd - R 1) KS 2025/201 Tjänsteutlåtande 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen per 28 
februari 2025 

 1956065 KS 2025/201 Bilaga 1 
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§ 4 
Ekonomisk månadsrapport 2025  
KS 2025/27 
 

Beslut  
Ekonomisk månadsrapport för februari månad 2025 
godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarrådet Fjellner (M) gör följande särskilda uttalande. 

Den ekonomiska månadsrapporten är en sammanfattning av 
nämndernas samtliga kostnader och intäkter samt 
investeringsutfall för perioden januari till februari 2025. Den 
ekonomiska utvecklingen mäts för utfall av kostnader och 
intäkter och jämförs med motsvarande period föregående år. 
  
Vi kan konstatera att kostnaderna har ökat med 2,4 procent 
för perioden januari – februari i år jämfört med samma period 
föregående år. Intäkterna har ökat med 10,2 procent jämfört 
med samma period föregående år. Nettokostnaderna för 
perioden januari till februari i år 2025 har ökat med 0,1 
procent jämfört med motsvarande period föregående år. 
Finansieringen har ökat med 5,4 procent under samma period.  
  
Nämnderna investeringsvolymer fortsätter att vara höga inom 
både strategiska investeringar och ersättningsinvesteringar. 
Investeringsutgifterna för perioden januari till februari uppgår 
till uppgår till 285,8 miljoner kronor (905,5 miljoner kronor) 
vilket är 619,7 miljoner kronor lägre jämfört med samma 
period föregående år. 
  
Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tog sin tid att genomföra. Vi vill understryka behovet av 
att ha en fortsatt långsiktig kostnadskontroll i staden. Detta 
kommer kräva prioriteringar och effektiviseringar av oss 
politiker i Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar 
finansiering av välfärdsåtagandet. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas särskilda uttalande. 
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Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 mars 2025 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1960351 (Godkänd - R 1) KS 2025/27 Ekonomisk 
månadsrapport februari 2025 
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§ 5 
Tertialrapport (1,2,3) för samförvaltade 
donationsstiftelser 2024  
KS 2024/395 
 

Beslut  
Rapporten avseende de samförvaltade donationsstiftelserna 
för tertial 3 2024 godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 mars 2025 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/395-5 (Godkänd - R 2) KS 2024/395 
Tjänsteutlåtande - Tertialrapport 3 för samförvaltade 
donationsstiftelser 2024 

 KS 2024/395-5.1 Bilaga 1 - Portföljinnehav per 31 december 
2024 (T3) 

 KS 2024/395-5.3 Bilaga 2 - Genomförda affärsavslut under 
år 2024 (T3) 

 KS 2024/395-5.2 Bilaga 3 - Stiftelseförteckning per den 31 
december 2024 (T3) 
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§ 6 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Ny idrottshall Akallahallen, del av Mariehamn 3  
KS 2024/1363 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till sitt ersättaryttrande enligt följande. 

Den nya idrottshallen vid Mariahamnsgatan i Järva är ett 
resultat av uppdraget i 2022 års budget om att hitta fyra enkla 
idrottshallar varav minst en i Västerort. Under 2022 
avrapporterade idrottsförvaltningen att Mariahmansgatan i 
Akalla var utpekad. I strategi för idrottsanläggningar 2022-
2026 som togs fram av den grönblå majoriteten pekas 
västerort ut som ett av de områden där behovet av 
idrottsanläggningar till nästa årtionde är som störst. Därför är 
den här idrottshallen extra viktig. 
  
Norr om den utpekade platsen för idrottshallen ligger 
Stenhagens fotbollsplan. I och med att idrottshallen byggs 
och fler omklädningsrum och toaletter tillkommer blir 
möjligheter bättre att utnyttja fotbollsplanen. Därför bör man 
snarast möjligt lägga konstgräs på Stenhagens BP. Det hade 
blivit ytterligare ett tillskott till föreningslivet och området 
barn och unga. 

  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 18 december 
2024 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2024/1363-1 (Godkänd - R 1) KS 2024/1363 
Tjänsteutlåtande SEKRETESS i bilaga - Anmälan om 
genomfört samråd inför inriktningsbeslut. Ny idrottshall 
Akallahallen, del av Mariehamn 3 
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 KS 2024/1363-1.1 Bilaga 1 - Nämndärende inkl. protokoll. 
Fastighetsnämnden 2024-11-26 

 KS 2024/1363-1.2 Bilaga 2 - Ekonomisk redovisning 
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§ 7 
Övriga frågor  
Information avseende prognoser för stora projekt i 
genomförandefas baserat på nämnders rapportering för 2024 
 
Jonas Claeson från stadsutvecklingsavdelningen gav en kort 
muntlig information avseende prognoser för stora projekt i 
genomförandefas baserat på nämndernas nämndernas 
rapportering för år 2024.  
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